
Protokół z XVIII Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 10. 02. 2012 r.

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 13 radnych, nieobecni  radni, to M. Wróblewski i D. Garbacza  następnie  przedstawiła 

porządek obrad.

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3. Informacja Policji oraz Państwowej Straży Pożarnej na temat stanu bezpieczeństwa publicznego 

na terenie Gminy Zaklików w 2011 roku (informacja przedstawiona będzie na Sesji Rady Gminy)

4. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych     i 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 rok.

5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy za okres między sesjami.

6. Sprawozdanie Wójta za okres miedzy sesjami.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2012 rok; 

b) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

c) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na realizację zadania 

publicznego; 

d) przekazania środków finansowych dla Policji; 

e) określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości,  ich  wydzierżawiania, 

wynajmowania  lub  użyczania  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  trzy  lata  lub  na  czas 

nieoznaczony, oraz zawieranie kolejnych umów;

f) o zamiarze likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łysakowie; 

g) likwidacji Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie;

h) wystąpienia z wnioskiem o nadanie miejscowości Zaklików statusu miasta;

8. Zapytania i interpelacje.

9. Zamknięcie obrad.

Wójt  Gminy  zawnioskował,  aby  z  porządku  obrad  wykreślić  pkt  7  „e”,  stwierdził,  że  projekt  

uchwały wymaga dalszych konsultacji z radnymi.
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Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, K. Oszust wnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt 7 

„f”, stwierdził, że ustawa o systemie oświaty zezwala Gminie na przekazanie szkoły stowarzyszeniu i 

nie  jest  konieczne  podejmowanie  uchwały  o  zamiarze  likwidacji  szkoły.  Wyjaśnił,  że  jeśli  Gmina 

przekaże  szkołę  stowarzyszeniu  bez  wcześniejszej  likwidacji,  nie  zajdzie  konieczność  wypłacania 

nauczycielom odpraw. P.o. kierownika GZEAS, A. Koch wyjaśnił, że likwidacja szkoły znacznie ułatwi 

przejecie  prowadzenia  placówki  przez  stowarzyszenie,  przypomniał,  że  konsultacje  w tej  sprawie 

trwają już od listopada. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy zarzucił A. Kochowi wprowadzanie w 

błąd radnych. Radny A. Grzyb  zapytał, co Gmina zyska na przekazaniu szkoły bez jej wcześniejszej 

likwidacji.  Zastępca  Przewodniczącej  Rady  Gminy  wyjaśnił,  że  nie  zajdzie  potrzeba  wypłacenia  

nauczycielom  odpraw.  Prezes  Stowarzyszenia  Rozwoju  Wsi  Łysaków  i  Okolic,  M.  Małek 

poinformował,  że  pomysł  na  likwidację  szkoły  i  późniejsze  prowadzenie  jej  przez  stowarzyszenie 

został zaakceptowany przez rodziców i nauczycieli.

Radny W.  Plennikowski  wnioskował  o  rozszerzenie  porządku obrad o pkt  dotyczący  podjęcia 

uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o nadanie praw miejskich miejscowości Zaklików. Radni  

zapoznali się z wynikami konsultacji społecznych trwających od 13. 01. 2012 r. do 27. 01. 2012 r.,  

stwierdził,  że wszystkie warunki niezbędne do złożenia wniosku zostały spełnione i Rada powinna 

wystąpić z wnioskiem do końca lutego, by Wojewoda Podkarpacki  miał  możliwość zaopiniowania  

wniosku i przesłania go w ciągu 30 dni do Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji.

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad wnioskami do porządku obrad.

Wniosek Wójta o wykreślenie z porządku obrad pkt 7 „e” zaakceptowany został jednogłośnie.

Wniosek Zastępcy Przewodniczącej Rady Gminy dotyczący zdjęcia z porządku obrad pkt 7 „f” został 

odrzucony 3 głosami za, 7 przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Wniosek radnego W. Plennikowskiego o poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia z wnioskiem o nadanie miejscowości Zaklików statusu miasta został przyjęty 11 

głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 wstrzymującym.

Za  przyjęciem  porządku  obrad  wraz  z  poprawkami  głosowało  11  radnych,  1  radny  był 

przeciw, 1 wstrzymał się od głosu.

Przyjęty porządek obrad.

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3. Informacja Policji oraz Państwowej Straży Pożarnej na temat stanu bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Gminy Zaklików w 2011 roku (informacja przedstawiona będzie na Sesji Rady Gminy)

4.  Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych     i  

Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 rok.
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5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy za okres między sesjami.

6. Sprawozdanie Wójta za okres miedzy sesjami.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2012 rok; 

b) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

c)  udzielenia  pomocy  finansowej  Samorządowi  Powiatu  Stalowowolskiego  na  realizację  zadania 

publicznego; 

d) przekazania środków finansowych dla Policji; 

e) o zamiarze likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łysakowie; 

f) likwidacji Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie;

g) wystąpienia z wnioskiem o nadanie miejscowości Zaklików statusu miasta;

8. Zapytania i interpelacje.

9. Zamknięcie obrad.

Ad. 2.

Protokół z XVII Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie.

Ad. 3.

 Mł.  Bryg.  J.  Lipko,  zastępca  komendanta  KP  PSP  w  Stalowej  Woli  przybliżył  zebranym 

specyfikę akcji, w jakich biorą udział jednostki OSP z terenu Gminy Zaklików, podkreślił ich 

dobre przygotowanie do działań ratowniczo- gaśniczych. Udzielił informacji na temat liczby 

wyjazdów poszczególnych jednostek. Radny P. Szwedo zapytał, dlaczego jednostka w Lipie, 

pomimo tego, że nie jest ujęta w systemie KRSG miała więcej wyjazdów niż jednostka w 

Zdziechowicach.  Zastępca  komendanta  PSP  wyjaśnił,  że  wiąże  się  to  z  wyposażeniem 

jednostki, która w sezonie letnim wielokrotnie wyjeżdżała do likwidacji os i szerszeni. Radny 

M. Mach zapytał, czy PSP kontroluje stan sprzętu w jednostkach OSP. <<<<<< wyjaśnił, że 

dwa razy w roku odbywają się kontrole. Następnie poruszono kwestię zakupu samochodu 

Nissan Navara dla OSP Zaklików oraz konieczności dosprzętowienia jednostki w Goliszowcu 

oraz Lipie. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o problem jakim są zatrucia tlenkiem węgla.  

Zastępca komendanta PSP poinformował, że pomimo szeroko zakrojonej akcji informacyjnej 
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problem  jest  cały  czas  aktualny.  Podkreślił,  że  szpital  w  Stalowej  Woli  posiada  sprzęt 

umożliwiający w krótkim czasie leczenie ludzi zatrutych czadem.

Następnie na pytania radnych odpowiadał kierownik posterunku Policji w Zaklikowie. Radny 

A.  Grzyb  zainteresował  się  brakiem  bójek  i  pobić  w  2011  roku.  Kierownik  Posterunku 

wyjaśnił, że nie działa MOLO, gdzie dochodziło do tego typu zdarzeń, a pobicie do jakiego 

rzekomo  doszło  w  Zaklikowie,  po  dochodzeniu  okazało  się  nieprawdą.   Zastępca 

Przewodniczącej  Rady  Gminy  stwierdził,  że  należałoby  dołożyć  do  remontu  posterunku 

pieniądze  zaoszczędzone  na odprawach  dla  nauczycieli  ze  szkoły  w Łysakowie.  Radny  A. 

Grzyb zaapelował o wzmożone patrole w miejscach, gdzie spożywany jest alkohol. Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy zaproponował, by w sezonie jesienno zimowym zamontować 

ławki w altankach nad Zalewem, by młodzież nie spożywała alkoholu w okolicach sklepów. 

Radny A. Grzyb stanowczo zaprotestował przeciwko takiemu rozwiązaniu, twierdząc, że picie 

nad Zalewem też jest piciem w miejscu publicznym.  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

dyskusję, radni nie mięli więcej pytań.

Ad 4.

P. o dyrektora GZEAS, A. Koch przedstawił na co GKRPAiPN przeznacza środki. Podkreślił, że 

większość  programów  profilaktycznych  realizują  szkoły.  Radny  M.  Mach  zaapelował,  by 

więcej  środków wykorzystywanych  było  w Lipie.  A.  Grzyb  wyjaśnił,  że  największy  nacisk 

Komisja kładzie na działania szkół, bo tam można najłatwiej dotrzeć do młodzieży. Podkreślił  

też, że w tym roku radni po raz pierwszy otrzymali sprawozdanie finansowe Komisji, gdzie 

wyszczególnione są wszystkie wydatki oraz kwota środków niewykorzystanych.  Podkreślił 

też,  że pomysł na zezwolenie na spożywanie alkoholu nad Zalewem jest demoralizujący i 

stwarza zagrożenie ze względu na bliskość wody. Radny P. Szwedo zapytał, czy każdy, kto 

wnioskuje o środki do Komisji  może liczyć na ich otrzymanie. A. Koch wyjaśnił,  że jest to 

zindywidualizowane,  Komisja  każdy  wniosek  ocenia  patrząc  na  wysokość  dofinansowania 

oraz efekty, jakie przyniesie jego zrealizowanie. Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że 

potrzebne jest większe zaangażowanie, że Komisja nie może szukać, komu można dać środki, 

to organizacje i ludzie mają się starać o dofinansowanie swych pomysłów.
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Ad 5

Przewodnicząca Rady Gminy zapoznała radnych z:

– pismem PGE Lublin w sprawie zamiarów względem Zakładu Energetycznego w Janowie 

Lubelskim,

– Piśmie Państwa Chamerów z Lipy, przekazanym Wójtowi zgodnie z kompetencją,

– Piśmie Pana Bolesława Małka w sprawie zaniedbań ZUK,

– Piśmie pracowników SP w Łysakowie, w sprawie informowania ich o miejscach pracy na 

terenie innych placówek,

– Odpowiedzi na pismo Bolesława Wałka z Lipy, w sprawach ochrony środowiska.

Ad 6

Wójt  poinformował  o  weryfikacji  kosztorysu  na  adaptację  szkoły  w  Lipie  dla  potrzeb 

przedszkola,  radny  M.  Mach  zapytał,  czy  remont  będzie  odbywał  się  w  trakcie  zajęć 

lekcyjnych. A. Koch wyjaśnił, że dyrektor na czas remontu przeniesie klasy młodsze na piętro,  

tak, by prace nie odbiły się negatywnie na procesie nauczania.  Radna B. Hołody poruszyła 

kwestię ogrzewania przedszkola w Lipie, stwierdziła, że ogrzewanie było wyłączane w czasie 

ferii i panuje tam zbyt niska temperatura dla dzieci. Radny A. Grzyb wyjaśnił, że nie jest to 

wina wyłączania ogrzewania tylko nieszczelności budynku. Radny K. Ziemiński zaapelował, by 

remont szkoły prowadzony był w sposób nie przeszkadzający w pracy szkoły. Przewodnicząca 

Rady Gminy poprosiła, by zainteresowani kwestią adaptacji szkoły na potrzeby przedszkola 

spotkali  się  z  Wójtem  i  wspólnie  wyjaśnili  sporne  kwestie.  Sołtys  Zaklikowa  J.  Żelazny 

stwierdził, że przedszkole w Lipie niepotrzebnie przeniesione zostało do budynku Nasycalni 

ze  szkoły,  zarzucił,  że  winni  tej  sytuacji  do  dzisiaj  są  radnymi.  Wskazał   M.  Macha,  jako  

jednego z winnych kupna budynku od Nasycalni w Lipie za 6 mln zł.

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 min. przerwy.
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Ad 7

Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2012 rok;  Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, nikt z radnych nie miał pytań, uchwałę podjęto 

jednogłośnie.

b)  wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego;   Komisja  Budżetu i  Finansów 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, uchwałę podjęto jednogłośnie.

c)  udzielenia  pomocy  finansowej  Samorządowi  Powiatu  Stalowowolskiego  na  realizację 

zadania publicznego; Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

uchwała podjęta została jednogłośnie.

d) przekazania środków finansowych dla Policji;  Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała 

projekt pozytywnie, uchwała została podjęta jednogłośnie.

e)  o  zamiarze  likwidacji  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Łysakowie;  Dyrektor  SP  w 

Łysakowie,  J.  Świca  wyjaśniła,  że  zamiar  likwidacji  szkoły  nie  wynika  tylko  z  przesłanek 

finansowych,  ze względu na stale zmniejszającą się  liczbę dzieci,  musiało kiedyś dojść  do 

sytuacji, gdy zajdzie konieczność likwidacji lub zmiany organu prowadzącego szkołę. Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy po raz kolejny stwierdził, że niepotrzebna jest likwidacja szkoły,  

gdyż można ją przekazać stowarzyszeniu w innej formie. Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi 

Łysaków i Okolic, M. Małek wyjaśnił, że stowarzyszenie woli, by szkoła została zlikwidowana 

przed przejęciem. Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie, za 

podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radna wstrzymała się od głosu. (W głosowaniu 

nie brała udziału radna B. Hołody, która wcześniej opuściła obrady).

f) likwidacji Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie; Wójt wyjaśnił, że zrobił rozeznanie w 

gminach,  gdzie  zakłady  zostały  przekształcone  w spółki  i  obawia się,  że  ZUK mógłby  nie 

zarobić  na  swoje  funkcjonowanie.  W wielu  gminach  zakłady  komunalne  zostały  przejęte 

przez  urząd  i  funkcjonują  jako  oddzielne  referaty.  Stwierdził,  że  jest  to  rozwiązanie 

optymalne,  ponieważ funkcjonowanie zakładu będzie ściśle związane z Gminą,  oprócz tego, 

nie  będzie  konieczności  płacenia  podatku  VAT.  Kierownik  ZUK  stwierdził,  że  o  zamiarze 

likwidacji  zakładu  dowiedziała  się  z  zaproszenia  na  sesję.   Wójt  wyjaśnił,  że  wszyscy 
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pracownicy  zakładu  automatycznie  zostaną  pracownikami  Urzędu  Gminy,  w  ramach 

referatu.  Radny  M.  Mach  zauważył,  że  w  §  5  uchwały  powinien  znaleźć  się  zapis  o 

gospodarce  odpadami  komunalnymi.  Poprawka  została  przyjęta  jednogłośnie,  Uchwałę 

podjęto jednogłośnie.

g)  wystąpienia  z  wnioskiem  o  nadanie  miejscowości  Zaklików  statusu  miasta;  Uchwała 

została podjęta 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym i 1 przeciw.

W  tym  momencie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  przekazała  prowadzenie  obrad  Zastępcy 

Przewodniczącej, K. Oszustowi i opuściła obrady. W sesji bierze udział 12 radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy

Ewa Czajka

Ad. 8

Radny  A.  Grzyb  zapytał,  czy  planuje  się  utworzenie  grupy  robót  interwencyjnych.  Wójt 

wyjaśnił, że jeśli tylko PUP będzie miała środki będzie dążył do powołania grupy. Radny M. 

Mach zapytał,  czy zmieniło się coś w sprawie dworca PKP w Lipie.  Wytknął,  że radni nie  

otrzymali  informacji  o rozstrzygnięciu konkursu na dyrektora ZSO w Zaklikowie.  Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy stwierdził, że powinien się częściej ukazywać Biuletyn Gminy, w 

którym publikowane są bieżące informacje na temat Gminy. Radny A. Grzyb stwierdził, że 

przedstawiciel Rady Gminy powinien być członkiem komisji konkursowych w konkursach na 

dyrektorów  szkół;  zwrócił  także  uwagę  na  śmieci  koło  cmentarza,  zaproponował,  by 

rozwiązać  ten  problem  wspólnie  z  księdzem  proboszczem.  Sołtys  Zaklikowa,  J.  Żelazny 

zaproponował, by koło cmentarza postawić pojemniki na segregowane odpady. Zapytał, czy 

oszczędności poczynione na poszczególnych miejscowościach na odśnieżaniu i oświetleniu 

zostaną wydane w tych miejscowościach. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy wyjaśnił, że 

Gmina musi oszczędzać, a oszczędności zostaną wykorzystane tam, gdzie Rada Gminy uzna 

za  najbardziej  potrzebne.  Wójt  stwierdził,  że  radni  otrzymali  informację  o  wydatkach  na 

jednego  mieszkańca  w  poszczególnych  miejscowościach,  jeśli  wystąpią  tam  rażące 

dysproporcje, można będzie wykorzystać środki z oszczędności w sołectwach, gdzie wydatki 
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są najmniejsze. Sołtys Starych Baraków L. Kawęcki zaapelował o szybkie wydawanie środków 

sołeckich. Sołtys Dąbrowy, D. Ryfińska zaapelowała o wywiązanie się Wójta z obietnicy co do 

inwestycji  w  poszczególnych  sołectwach.  Mieszkaniec  Zdziechowic  Drugich,  A.  Kapica 

zapytał,  dlaczego wciąż  nie funkcjonuje lodowisko za budynkiem remizy.  Radny A.  Grzyb 

stwierdził,  że  sam nie  rozumie,  dlaczego  przy  trzydziestostopniowych  mrozach  woda nie 

zamarzła. Radny J. Gajowiak zaapelował o przekazanie jednego z samochodów strażackich z 

OSP Zaklików do jednostki w Starych Barakach.  Sołtys L. Kawecki zwrócił uwagę na problem 

wylewania  szamb  w lesie.  Zastępca Przewodniczącej  Rady  Gminy  stwierdził,  że  w takich 

sprawach należy więcej wymagać od policji.

Ad 10

Zastępca  Przewodniczącej  Rady  Gminy  K.  Oszust  -   wobec  wyczerpania  porządku  obrad 

zamknął obrady XVIII Sesji Rady Gminy Zaklików.

Protokolant Zastępca Przewodniczącej  Rady Gminy

T. Paleń Krzysztof Oszust
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